
 
 
 
 

Zápis 
 

z 25. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha dne  27. března 2007 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 21 
 
Hosté: prof. Růžička, prof. Labík, Ing. Kopřiva, Ing. Starý, doc. Böhm 
 
Úvodem  předseda   předložil  program jednání, který senát schválil.  
 
Program:  

1. Přivítání nových členů a náhradníků zvolených do studentské části senátu 
2. Pravidla pro přidělování lůžek na kolejích v akademickém roce 2007/8 
3. Kolejné od 1. 9. 2007 
4. Rozpočet na rok 2007 
5. Výroční zpráva o hospodaření 
6. Výroční zpráva o činnosti 
7. Různé 
 
 
 

Ad 1.  
Předseda senátu přivítal nové členy studentské části akademického senátu a následně proběhlo 
jejich zařazení do jednotlivých výborů. 
 
ing. Schejbal – hospodářský  
ing. Hadač – věda a výzkum 
ing. Cakl, Chmelíř, Loužecký  – pedagogický 
p. Kovářík – organizační 
 
Na příštím jednání si studenti zvolí místopředsedu senátu. 
 
Ad 2. 
Ing. Starý informoval  o nové formě placení kolejného, od 1. 9. 2007 se bude  platit 
přednostně formou inkasa. Vzhledem  k provedené  rekonstrukci je k dispozici o 40 lůžek 
více než v minulém roce a všichni zájemci z VŠCHT jsou ubytováni. Dochází k recipročnímu 
ubytování mezi VŠCHT, VŠE a ČVUT. 
Po krátké diskuzi, kdy bylo dohodnuto vyškrtnutí na třetí straně v bodě b) pro 2. a 3. ročník 
slovo „magisterského“, senát  pravidla schválil. 
(21 – 0 – 0) 
 
Ad 3. 
Ing. Starý sdělil, že dochází od 1. 9. 2007 ke zvýšení kolejného. Navrhovaná úprava 
kolejného vychází z následujících skutečností : 

1) vlivu meziroční inflace ve výši 2,5% 



2) ceny ubytování ve srovnatelných kolejích pražských VŠ ( UK, ČVUT, VŠE ) 
3) aktuální poptávky po různých typech pokojů 
4) úrovně vybavenosti jednotlivých kolejí  

 
Senát ceník kolejného hlasováním schválil. 
(21 – 0 – 0) 
 
 
Ad 4. 
- Prof. Růžička a Ing. Kopřiva informovali o způsobu tvorby a struktuře rozpočtu na rok 
2007, o jeho navýšení proti roku 2006. Dochází ke zvýšení osobních nákladů zejména 
z důvodu zvýšených náhrad za dovolenou. 
- Zdroje rozpočtu: 

- vyšší příspěvek na vzdělávací činnost o téměř 20 mil. Kč 
- dotace na specifický výzkum proti loňsku nižší o cca 3 mil. Kč 
- získán další výzkumný záměr 
- dotace NPV II. – vzrůst o 100% 
- a další 

 
- Bilance investic je vyrovnaná 
- Od 1. 6. 2007 dojde ke zvýšení tarifních tříd v průměru cca o 10%.  
 
- RNDr. Sajdl informoval senát o projednání rozpočtu v hospodářském výboru a doporučil ho 
senátu ke schválení. 
Diskuze: 

- Prof. Valentová upozornila na skutečnost, že rozpočet je oproti roku 2006 cca vyšší o 
65 mil. 

- Rozpočet VC, zvolená varianta 
- Byla konstatována napjatost rozpočtu SÚZ 
- Rozdělení ON na jednotky, na dělení se podílí dle nové metodiky z 50 % výkon  

Probíhá závěrečná fáze jednání mezi rektorem a děkany, v případě úspěšného 
zakončení bude část rozpočtu vyčleněná na osobní náklady a rozdělovaná mezi 
jednotky a centrální fond schvalována na příštím zasedání AS. 

 
Hlasování o předloženém rozpočtu (bez dělení ON na jednotky): 
Senát rozpočet jednomyslně schválil (21 – 0 – 0) 
 
Ad 5. 
Ing. Kopřiva informoval o vysokém podílu doplňkové činnosti, vysokém počtu projektů 
k počtu studentů a zaměstnanců. Vzhledem k těmto skutečnostem hospodaří VŠCHT Praha 
s pozitivním výsledkem. Zároveň upozornil na špatný stav budov A a B (čerpání prostředků 
na havárie) a napjatý rozpočet SÚZ. 
Diskuze k nejasnostem ve zprávě: 

- str. 11 – posílení proběhlo „hotovostně“? 
- str. 18 – rok 2006 či 2005 
Vzhledem k  nesrovnalostem senát VZ o hospodaření přesouvá na příští zasedání a žádá 
jejich vyřešení a vyjasnění. 
 
 
 



Ad 6. 
Prof. Růžička informoval senát, že Výroční zpráva o činnosti  byla vypracována dle 
tradiční osnovy a zrekapituloval činnost školy. 
 
Diskuze: 
- za 5 let se očekává významný pokles mladých lidí ve věku 19 – 20 let (méně 

studentů), bude méně studentů a bude tedy i nižší příspěvek na vzdělávací činnost 
- přibývá soukromých vysokých škol  
- potřeba aktivního přístupu ke středním školám 
- proč jsou v závěru zdůrazněna negativa? Formulace působí dojmem, že jsme cíle 

vyplývající z aktualizace dlouhodobého záměru převážně nesplnili 
- věková struktura akademických pracovníků je prohlašována za nejzávažnější 

nedostatek. Tvrzení o nemožnosti jejího řešení s odkazem na rozpor v zákoně také 
není vhodné. 

 
Vzhledem k všeobecnému nesouhlasu  senátorů s formulací závěru Výroční zprávy o 
činnosti byla jmenována dohadovací komise ve složení prof. Labík, Ing. Kopřiva, doc. 
Flemr a RNDr. Sajdl, která bude pracovat na takovém znění závěru, které umožní 
schválení VZ na příštím jednání AS.  
 
Ad 7. 
a) Doc. Flemr konzultoval nový jednací a volební řád 
- zredukovat počet členů senátu  na 12 – není podpora 
- studenti dvouleté období – ano 
- možnost odvolání studentského senátora (potřebné kvórum) 
- možnost provádět volby i elektronickou formou – ano 

 
b) Prof. Macková vznesla dotaz, jakým klíčem bude provedeno navýšení stipendií 
studentů doktorandů plánovaných v rozpočtu na rok 2007. Odpověď připraví pror. 
Moravcová.  

 
 
 
 

Příští zasedání se koná 10. dubna 2007 ve 14.00 hod 
 
 
 
 
 
 
Zapsala: K. Wildová                                                                    Za správnost: M. Březina 

 
 


